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Český svaz chovatelů 
Ústřední odborná komise chovatelů králíků, Maškova 3, 182 53 Praha 8 - Kobylisy 

Tel. 284683437, 284684147, fax 284681451, e-mail: kralici@cschdz.eu , http://www.cschdz.eu 

IČO 00443204, DIČ CZ-00443204, Bankovní spojení: KB Praha 9, č. účtu: 635081/0100 

 

 I. - Formální informace 

Datum: Ne 8. 2. 2015 

Místo: zasedací místnost Sekretariátu ČSCH, Praha 

Čas zahájení: 10:35 hodin 

Prezence:  

1.) ÚOK CHK: 100% 

2.) Komise Sboru posuzovatelů králíků: 100% 

3.) Standardová komise: 100% 

4.) Revizní komise ÚOK CHK: J. Snítilý – omluven 

5.) Tajemník ÚOK CHK: J. Vilhelm 

Číslo jednací: 484 – 5/2015 

 

 II. - Program schůze zaslaný dne 3. 2. 2015 tajemníkem ÚOK CHK

 

1) Zahájení – př. Sirotek 

2) Kontrola usnesení z minulé schůze ÚOK – př. Vilhelm 

3) Statut sboru posuzovatelů králíků – př. MVDr. Šimek 

4) Organizační řád odbornosti – př. MVDr. Šimek 

5)   Příprava Ústřední konference odbornosti chovatelů králíků 2015 

6)   Příprava školení posuzovatelů králíků 2015 – Ing. Blokeš 

7)   Příprava školení adeptů 2015 – Ing. Blokeš 

8.)  Mezinárodní školení posuzovatelů králíků 2015 

9.)  Jednání Standardové komise 

10.) Různé 

11.) Diskuze 

12.) Závěr 

 

 III. - Vlastní zápis 

1.) Zahájení  

Př. P. Sirotek zahájil jednání v 10,40 hodin. Schůze se zúčastnili jak členové ÚOK CHK, tak 

byli dále pozváni i členové Předsednictva Sboru posuzovatelů králíků a také Standardové 

komise. V krátkosti se omluvil za drobné komplikace při termínu svolání schůze. Toto předal 

pro tuto schůzi do kompetence př. Ing. J. Blokešovi, načež se několikrát měnil termín i čas 

schůze, což byl poněkud diskomfortní. Další jednání bude opět svolávat tajemník komise. 

Zapisovatelem jednání byl navržen a zvolen př. MVDr. V. Šimek. Ověřovatelem zápisu byl 

navržen a zvolen př. MVDr. M. Martinec. V 10,55 hodin dorazil na jednání př. Ing. J. Blokeš. 

Hlasování ÚOK: všichni pro 

Usnesení K 15/1/1/1: ÚOK CHK bere na vědomí informace o svolání schůze. Dále, 

schvaluje zapisovatele jednání př. MVDr. V. Šimka, a ověřovatele zápisu př. MVDr. M. 

Martince. 

 

2.) Kontrola usnesení z minulé schůze ÚOK 

Usnesení K 14/4/3/1: Předložení definitivního návrhu Statutu posuzovatelů králíků 

(zodpovídá př. MVDr. V. Šimek). Ke dni 8. 2. 2015: splněno – viz samostatný bod jednání 
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Usnesení K 14/4/6/1: Seznámení s problematikou posuzování zakrslých teddy králíků na 

školení posuzovatelů králíků 2015 (zodpovídají př. Ing. J. Blokeš, J. Šíp). Ke dni 8. 2. 2015: 

průběžný plněno – viz samostatný bod jednání 

Usnesení K 14/4/6/2: Samopropisovací soupisové archy pro posuzovatele králíků (zodpovídá 

tajemník ÚOK). Ke dni 8. 2. 2015: průběžně plněno (k jednání na schůzi 27. 2. 2015) 

Usnesení K 14/4/7/2: Dodatek ke smlouvě na pořádání CVMK Lysá nad Labem (zodpovídá 

tajemník ÚOK). Ke dni 8. 2. 2015: průběžně plněno – viz samostatný bod jednání 

Usnesení K 14/4/7/4: Případ př. Bc. M. Melcra (zodpovídá tajemník ÚOK). Ke dni 8. 2. 201: 

splněno (tajemník předložil dokumenty ÚV ČSCH, který to projednal a věc bude postoupena 

legislativní komisi ČSCH). 

Usnesení K 14/4/7/5: Zaslání schválených dotací (zodpovídá tajemník ÚOK). Ke dni 8. 2. 

2015: splněno. 

Usnesení K 14/4/7/7: Pozastavení výkonu funkce posuzovatele králíků na vlastní žádost – př. 

Ing. J. Kubát (zodpovídá tajemník ÚOK). Ke dni 8. 2. 2015: splněno – př. Ing. Kubát 

vyrozuměn, přičemž zatím neoznámil svůj záměr o obnovení funkce. 

Usnesení K 14/4/7/8c: Termín ústřední konference odbornosti v Čáslavi – komunikace se 

SZeŠ (zodpovídá tajemník ÚOK). Ke dni 8. 2. 2015: splněno – viz samostatný bod jednání 

Usnesení K 14/4/7/10: Návrh systému pro přidělování dotací klubům chovatelů králíků 

(zodpovídá př. T. Červinka). Ke dni 8. 2. 2015: splněno – viz samostatný bod jednání 

Usnesení K 14/4/7/11: Brožura o historii posuzování králíků u nás (zodpovídají př. J. Jahoda, 

MVDr. V. Šimek). Ke dni 8. 2. 2015: průběžně plněno – očekávaná editace brožury v roce 

začátkem roku 2017 na školení posuzovatelů králíků (110. výročí od editace prvního 

standardu plemen králíků u nás). 

 

3.) Statut sboru posuzovatelů králíků  

Př. MVDr. V. Šimek předložil návrh Statutu sboru posuzovatelů králíků, který doplnil podle 

připomínek z minulé schůze. Statut je založen na starých dobrých osvědčených věcech, které 

bylo potřeba „dát na papír“, vzhledem k administrativě a dalšímu bezproblémovému 

fungování Sboru posuzovatelů králíků. Součástí Statutu jsou 3 přílohy (systém výchovy a 

vzdělávání adeptů vč. nové jednodušší přihlášky pro uchazeče, dále jednací řád, a volební 

řád). Tento připravený návrh dopředu zaslal e-mailem členům Předsednictva a ÚOK. Zde 

vyzval členy Předsednictva sboru posuzovatelů králíků ke schválení tohoto návrhu, aby mohl 

být postoupen schválení ÚOK CHK. 

Hlasování Předsednictva: všichni pro 

Usnesení K 15/4/3/1: Předsednictvo sboru posuzovatelů králíků schválilo návrh Statutu 

sboru posuzovatelů předloženého př. MVDr. V. Šimkem, a postoupila jej ke schválení ÚOK 

CHK. 

Členové ÚOK CHK neměli k postoupenému návrhu Statutu sboru posuzovatelů králíků 

žádných připomínek a proběhlo hlasování. 

Hlasování ÚOK: všichni pro 

Usnesení K 15/1/3/2: ÚOK CHK schválila předložený návrh Statutu posuzovatelů králíků. 

Př. MVDr. V. Šimek poděkoval za konstruktivní přístup při tvorbě tohoto dokumentu. 

Seznámení posuzovatelů se Statutem proběhne na školení posuzovatelů králíků dne 28. 2. 

2015. Bylo navrženo, aby tajemník ÚOK CHK zveřejnil Statut na svazovém webu. Dále, př. 

MVDr. Šimek navrhl, aby se každému posuzovateli na školení zdarma předal vytištěný 

Statut svázaný do odpovídající formy, aby jej měli u sebe. Finanční uhrazení tisku a svázání 

se provede z Fondu posuzovatelů králíků. 

Hlasování ÚOK: všichni pro 
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Usnesení K 15/1/3/3: ÚOK CHK ukládá pro posuzovatele králíků vytisknout a svázat 

schválený Statut sboru posuzovatelů králíků, přičemž finanční uhrazení proběhne z Fondu 

posuzovatelů. Dále se Statut zveřejní na webu v příslušné sekci. Zodpovídá: tajemník ÚOK. 

Termín: nejpozději do 27. 2. 2015.  Seznámení posuzovatelů s tímto Statutem bude 

provedeno jako samostatný bod školení posuzovatelů 28. 2. 2015 a poté bude každému 

posuzovateli jeden výtisk poskytnut zdarma. Zodpovídá: př. MVDr. V. Šimek. Termín: 28. 2. 

2015. 

Bylo připomenuto, že podle ustanovení schváleného Statutu sboru posuzovatelů králíků je 

nutné ještě rozdělit zbývající funkce v Předsednictvu sboru posuzovatelů králíků (zejména 

koordinátor vedení a vzdělávání adeptů na posuzovatele králíků). Je cílem, aby členové 

Předsednictva pracovali s rozdělenými kompetencemi a zbytečně se práce necentralizovala, 

což je nevýhodné. Na funkci koordinátora vedení a vzdělávání adeptů na posuzovatele králíků 

byl navržen př. MVDr. V. Šimek, který s tím souhlasil. Na školení posuzovatelů králíků 2015 

přednese zprávu o činnosti na úseku práce s adepty. 

Hlasování Předsednictva: všichni pro 

Usnesení K 15/1/3/4: Předsednictvo sboru posuzovatelů králíků schvaluje př. MVDr. V. 

Šimka jako koordinátora vedení a vzdělávání adeptů na posuzovatele králíků. Zároveň 

ukládá doplnit tuto informaci na svazový web v příslušné sekci. Zodpovídá: tajemník ÚOK. 

Termín: do 27. 2. 2015. 

 

4.) Organizační řád odbornosti chovatelů králíků 

Př. MVDr. V. Šimek pokračoval předložením návrhu Organizačního řádu odbornosti 

chovatelů králíků (dále OŘ). Návrh OŘ zaslal př. MVDr. V. Šimek dopředu e-mailem členům 

ÚOK. Nový OŘ bylo nutné vypracovat s ohledem na novelizaci. Současný OŘ pochází z roku 

2001 a obsahuje několik archaických ustanovení, které v praxi neplatí (např. u konání ústřední 

konference; u nižších králíkářských složek nejsou uvedeny jejich práva a kompetence; nejsou 

přesně definovány pracovní komise ÚOK apod.). To činí zbytečné problémy a zmatky.  Nově 

vypracovaný OŘ poskytuje dále jasné kompetence a ÚOK věří, že tak nebude docházet 

k nedorozuměním, které musí často řešit. Př. MVDr. Šimek uvedl, že v návrhu OŘ nejsou 

žádné zásadní novoty; pouze osvědčené a fungující věci byly dány „na papír“. Dále uvedl, že 

rozsah návrhu králíkářského OŘ je, především oproti jiným odbornostem ČSCH, podstatně 

stručnější a přehlednější. Zde se k němu nebylo zásadních připomínek a předseda ÚOK 

vyzval k hlasování o návrhu OŘ, který by se postoupil ke schválení ústřední konferenci. 

Hlasování ÚOK: všichni pro 

Usnesení 15/1/4/1: ÚOK CHK schválila návrh Organizačního řádu odbornosti chovatelů 

králíků (OŘ) předloženého př. MVDr. V. Šimkem, a postoupila jej ke schválení ústřední 

konferenci. Zároveň ukládá přiložit návrh OŘ k pozvánce delegátům na ústřední 

konferenci. Zodpovídá: tajemník. Termín: neprodleně. 

 

5.) Příprava ústřední konference odbornosti chovatelů králíků 
Tajemník ÚOK př. J. Vilhelm referoval o přípravách na ústřední konferenci. Ta se uskuteční 

v neděli 1. 3. 2015 v Čáslavi, konkrétně ve slavnostní aule Střední zemědělské školy. Začátek 

jednání v 10:00 hodin. Tajemník pošle pozvánky delegátům OO a KCHK. Dále byli navrženi 

jako hosté přátelé (abecedně): V. Chmelík (ústřední registrátor), M. Kabát, DiS. a M. Kotyza  

(Sekretariát a ÚV ČSCH), Bc. O. Matouš (pořádání CVMK 2015), Ing. J. Kratochvíl, CSc. 

(bývalý místopředseda EE), J. SchÖnfelder (čestný člen sboru posuzovatelů králíků), H. Zens 

(člen Výboru sekce chovatelů králíků EE a Standardové komise králíků EE a čestný člen 

ÚOK) a zástupci ÚOK chovatelů drůbeže (př. J. Bayer) a ÚOK chovatelů holubů (př. P. 

Wieder). Program jednání sestaví tajemník ve spolupráci s předsedou ÚOK. Jako řídící 
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jednání byl navržen př. MVDr. M. Martinec. Jako zapisovatel a člen společné mandátové a 

návrhové komise (+ prezence účastníků jednání) byl navržen př. MVDr. V. Šimek. Př. MVDr. 

Šimek připomněl nutnost zapůjčení audiovizuální techniky v aule (klíče a manuál od 

dataprojektoru) – konzultace s vedením školy. 

Hlasování ÚOK: všichni pro 

Usnesení K 15/1/5/1: ÚOK CHK bere na vědomí informace o přípravách ústřední 

konference v Čáslavi 1. 3. 2015. Ukládá zaslat pozvánky delegátům OO, KCHK a hostům. 

Ukládá zajistit přístup k dataprojektoru na SZeŠ Čáslav v aule – komunikace s vedením 

školy. Zodpovídá: tajemník. Termín: neprodleně. 

6.) Příprava školení posuzovatelů králíků 2015 

Ing. J. Blokeš seznámil přítomné s návrhem programu školení posuzovatelů králíků. To se 

uskuteční tradičně na SZeŠ v Čáslavi a bude jednodenní – 28. 2. 2015. Předložený program 

byl diskutován a upraven členy Předsednictva sboru posuzovatelů králíků. Praktická část bude 

věnována tématům: oranžový rex + srst u rexů, zakrslý strakáč a zakrslý meklenburský 

strakáč, zakrslý zaječí a posuzování zakrslých teddy králíků, hodnocení tvaru u králíků 

(genetické vady). Bylo schváleno i personální zabezpečení. V rámci spolupráce s posuzovateli 

králíků SZCH budou pozváni na školení 3 až 4 posuzovatelé (= 1 auto) a recipročně se počítá 

s obdobným počtem posuzovatelů králíků ČSCH na slovenské školení. 

Hlasování Předsednictva: všichni pro 

Usnesení K 15/1/6/1: Předsednictvo sboru posuzovatelů králíků schvaluje program školení 

a další podrobnosti ke školení posuzovatelů králíků 28. 2. 2015, vč. personálního zajištění. 

Ukládá zaslat pozvánku na školení posuzovatelům. Zodpovídá: tajemník. Termín: 

neprodleně. 

Mimoto, členové Předsednictva sboru posuzovatelů králíků a ÚOK CHK se shodli, že z 

Fondu posuzovatelů se bude posuzovatelům na školení v Čáslavi proplácet nejen ubytování 

(1 nocleh), ale nově také sobotní nahlášená strava (podle zájmu a určení od konkrétního 

posuzovatele v návratce). Tím bychom chtěli posuzovatelům zajistit vyšší komfort při školení 

vzhledem k jimi odváděnému paušálnímu poplatku 500,- / posuzovatele. 

Hlasování Předsednictva: všichni pro 

Usnesení K 15/1/6/2: Předsednictvo sboru posuzovatelů králíků schvaluje uhrazení jednoho 

noclehu a stravy posuzovatelům na školení 2015 v Čáslavi dle objednávky – návratek. 

7.) Příprava školení a závěrečných zkoušek adeptů na posuzovatele králíků 2015 

Termín školení adeptů na posuzovatele králíků včetně přijímacích a závěrečných zkoušek 

stanovili členové Předsednictva sboru posuzovatelů králíků na sobotu 20. 6. 2015. Místem 

konání bude opět SZeŠ v Čáslavi. Obsazení zkušebních komisí bude totožné jako v roce 

2015: přijímací komise (př. T. Červinka, J. Jahoda), závěrečná praktická zkouška (př. MVDr. 

V. Šimek, P. Sirotek, J. Šíp), závěrečná ústní zkouška (př. Ing. J. Blokeš, MVDr. Martinec). 

Testy pro závěrečné zkoušky připraví Ing. J. Blokeš. Testy pro přijímací zkoušky připraví 

společně Ing. J. Blokeš a MVDr. V. Šimek. Praktickou ukázku posuzování zajistí po poledni 

př. T. Červinka a J. Jahoda. Sumarizaci výsledků praktické závěrečné zkoušky provede 

v počítači př. MVDr. V. Šimek. Témata teoretických přednášek pro adepty si dopředu připraví 

členové ÚOK CHK a Předsednictva, aby se mohla na další schůzi schválit definitivní forma 

pozvánky pro adepty. Oproti minulému školení adeptů, bude potřeba lépe vybalancovat, aby 

se zkušební komise a přednášky pro adepty časově nekryly. Bude také potřeba zabezpečit 

králíky na praktickou část školení. 

Hlasování Předsednictva: všichni pro 

Usnesení K 15/1/7/1: Předsednictvo sboru posuzovatelů králíků stanovuje termín řádného 

školení adeptů, vč. přijímacích a závěrečných zkoušek na sobotu 20. 6. 2015. Místem 
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konání bude SZeŠ v Čáslavi. Ukládá zajistit termín a prostory u vedení SZeŠ v Čáslavi. 

Zodpovídá: tajemník. Termín: do 27. 2. 2015. Zároveň schvaluje personální zabezpečení 

školení a zkoušek dle informací v zápisu. Ukládá vytvořit návrhy témat na teoretické 

přednášky v rámci řádného školení adeptů, aby se mohla vytvořit kompletní pozvánka. 

Zodpovídají: členové Předsednictva a ÚOK CHK. Termín: do 27. 2. 2015 (další schůze). 

8.) Mezinárodní školení posuzovatelů králíků 2015 

Byly uvedeny upřesňující informace k mezinárodnímu školení posuzovatelů králíků 2015. 

Přihláška byla zaslána. Př. J. Jahoda se dopředu omluvil z pracovních důvodů. Místo něj 

pojede náhradník př. T. Červinka. Automobil pro společnou cestu zajistí př. Ing. J. Blokeš. 

Tajemník zabezpečí finanční zajištění podle přihlášky. Více informací bude dojednání na 

nadcházející schůzi. Mimoto bude provedena konzultace spolujízdy s př. H. Zensem. 

Hlasování ÚOK: všichni pro 

Usnesení K 15/1/8/1: ÚOK CHK bere na vědomí upřesňující informace ohledně účasti 

našich zástupců na mezinárodním školení posuzovatelů králíků ve Francii 2015. Dále, 

ÚOK CHK ukládá provést platbu podle podané přihlášky. Zodpovídá: tajemník ÚOK. 

Termín: do 28. 2. 2015. 

 

9.) Jednání Standardové komise 

Součástí jednání byla schůze Standardové komise. Na programu schůze byla diskuze 

k uznání dvou plemen a dále změny ve standardech stávajících plemen. Na CV 

v listopadu 2014 v Lysé nad Labem bylo zahájeno uznávací řízení na plemeno Zakrslý zaječí 

(Polish) a na plemeno Americký minirex. 

 

9.1 Uznání nových plemen králíků 

Co se týče plemene zakrslý zaječí (Polish), tak si slovo si vzal př. S. Kulanda, který se 

podílel na jejich hodnocení podle navrženého standardu a přečetl detailně ocenění s klady a 

zápory plemene. Vystaveno bylo celkem 24 ks králíků od 2 vystavovatelů (K. Chadraba, Ing. 

L. Krejčová-Šípová). Největší problémy byly v tvaru (vystouplé hrboly kyčelních kostí). 

Jinak se plemeno prezentovalo poměrně uceleně. To i v návaznosti na fakt, že předci těchto 

králíků k nám byli importováni přímo z Velké Británie, kde je toto plemeno populární. Jedná 

se o nejmenší plemeno králíka vůbec (0,90 – 1,15 kg). Ing. Blokeš přečetl návrh standardu, ve 

kterém členové Standardové komise poté provedli mírné textové změny. Členové 

Standardové komise poté přistoupili k hlasování (výsledek všichni pro) a doporučení bylo 

postoupeno ÚOK CHK k potvrzení. 

Hlasování ÚOK: všichni pro 

Usnesení K 15/1/9/1a: ÚOK CHK potvrzuje doporučení Standardové komise (hlasování 

StK: všichni pro) a schvaluje nové plemeno králíka – zakrslý zaječí (Polish); zkratka Zza; 

s platností posuzování od 1. 3. 2015. Dále, ÚOK CHK ukládá zanést schválená upřesnění 

do standardu plemene a vložit fotografii plemene (zodpovídá: S. Kulanda) a připravit 

standard k tisku ve formátu stávajících standardů plemen králíků (zodpovídá: tajemník), 

tak aby mohl být standard plemene rozdán posuzovatelům na školení 28. 2. 2015, kde s ním 

budou posuzovatelé seznámeni. 

Druhým plemenem v uznávacím řízení bylo plemeno Americký Minirex. Vystaveno bylo 

celkem 17 ks králíků od dvou vystavovatelů (Ing. G. Stein, Ing. L. Krejčová-Šípová). Jedná se 

o plemeno, které stojí je svou hmotností (cca 2,0 – 2,20 kg) poněkud nešťastně vklíněno mezi 

v ČR ustavenými zakrslými rexi (1,20 – 1,40) a rexi malé velikosti (2,50 – 3,25 kg). Co se 

týče vystavených zvířat na CV 2014, byli výrazně exteriérově rozdílnou skupinou. Problémy 

byly zejména v tvaru, typu (kratší uši) a srsti. Kratší délkou uší někteří králíci inklinovali 
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k zakrslým rexů, což je nežádoucí. Členové Standardové komise přistoupili k hlasování o 

doporučení plemene k uznání (PRO: 1, PROTI: 4, ZDRŽEL SE: 1) a výsledek postoupili 

ÚOK CHK. 

Hlasování ÚOK: všichni pro  

Usnesení K 15/1/9/1b: ÚOK CHK bere na vědomí nedoporučení Standardové komise 

(hlasování StK: pro: 1, proti: 4, zdržel se: 1) k uznání plemene Americký Minirex. Plemeno 

Americký Minirex nadále zůstává v sekci novošlechtění. ÚOK CHK doporučuje 

šlechtitelům, aby se při šlechtění se drželi zahraničních požadavků na typičnost, především 

v ohledu optimální délky uší. Dále, ÚOK CHK ukládá zaslat výsledek jednání žadatelům o 

uznání. Zodpovídá: tajemník ÚOK. Termín: do 27. 2. 2015. 

Plemeno Americký Minirex tedy nebylo uznáno a nadále zůstává v sekci novošlechtění. 

Chovatelé mají další možnost zdokonalit plemeno. Uznávací řízení se doporučuje výhledově 

v horizontu 2 let. Nicméně, v návaznosti na možné budoucí začlenění (uznání) plemene do 

struktury krátkosrstých plemen v ČR, se členové Standardové komise shodli, že je potřeba 

postupně reorganizovat velikostní členění krátkosrstých plemen v ČR. Nepůjde o změny 

ve standardech, ale o organizační záležitosti – spíše přesnější (lepší) rozčlenění do 

hmotnostních skupin v souladu se zahraničím (evropský vzorník). Faktem je, že v ohledu 

skupiny rexů malé velikosti (2,50 – 3,25 kg) je ČR unikátem. V této skupině se z hlediska 

praktického rozšíření v ČR především jedná o rexe v barvě rysa, tříslového a kuního králíka. 

Určitým problémem je, že např. rex v barvě rysa je u nás ustaven malé plemeno a v zahraničí 

střední plemeno, což činí potíže při importování v následném odchovu (delší uši a vyšší 

hmotnost potomků než udává CZ standard). Proto bylo navrženo jednat s KCHK rexů a 

kastorexů (Rexklub) o této problematice. V budoucnu by se vytvořila v rámci krátkosrstých 

plemen králíků skupina střední (barvy jako dosud + přičleněné vybrané barvy z rexů malé 

velikosti), dále skupina malá (hmotnost cca 2 kg – zde by mohli být minirexi jako je tomu 

v evropském standardu) a dále skupina zakrslých rexů (nic se nemění). Žádná změna by se 

nedotkla ani kastorexe a ani slovenského sivomodrého rexe. Jde skutečně o snahu pomoct 

chovatelům rexů, aby nevznikaly problémy u potomstva po importovaných rodičích ze 

zahraničí, kde se daná barva chová ve větší velikosti než u nás, a především dále 

sjednocení rexů na úroveň evropského standardu.  

Hlasování ÚOK: všichni pro 

Usnesení K 15/1/9/1c: ÚOK CHK potvrzuje záměr Standardové komise učinit menší 

organizační změny ve velikostních skupinách u krátkosrstých plemen. Jedná se především o 

současnou skupinu rexů malé velikosti, v návaznosti na importované jedince ze zahraničí, 

kde daný barevný ráz váží více než v ČR. Bude osloven KCHK kastorexů a rexů (Rexklub) 

k vyjádření. Cílem je unifikace hmotnostního zařazení s evropským standardem. Vlastních 

standardů většiny barev rexů a Ca + SsRex se změna nedotkne. Zodpovídají: Ing. J. Blokeš, 

S. Kulanda. Termín: nejpozději do listopadu 2015. 

 

9.2 Změny ve stávajících standardech plemen a ustanovení vzorníku 

Změny obsahovaly celkem 4 body. Ing. J. Blokeš přečetl dopis od zástupců KCHK 

moravských bílých hnědookých, kteří již delší donu důrazně žádají, aby podle nich „typ 

připomínající typ Nb“ byl vadou. Dále chtějí, aby byly tmavší drápy předností. V dopise 

odkazují na názor klubového posuzovatele PhDr. J. Jirků. Na dopis ještě před jednáním 

odpověděl Ing. Blokeš. Dále Ing. Blokeš podotkl, že se domnívá, že jakákoliv jeho odborná 

rada se s největší pravděpodobností, bohužel, neodrazí v pochopení členy výboru klubu. 

K tomuto dopisu se následně závazně vyjádřila celá Standardová komise. Co se týče 

požadavku na penalizování „typu Nb“ u Mbh králíka, členové Standardové komise se 

jednohlasně rozhodli (hlasování: všichni proti návrhu klubu) že stanovit přesnou hranici 
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typičnosti, která bude optimální oproti „již“ výraznému typu (tedy vadnému typu dle 

požadavku klubu), nelze. Navíc, postupně by docházelo k preferenci zvířat s úzkou hlavou a 

tenkýma ušima. S těmito vadami má plemeno Mbh potíže i nyní. Lze se jen domnívat, jak by 

plemeno vypadalo, kdyby se tento požadavek klubu schválil… Současný typ Mbh zhruba 

odpovídá typu havany anebo aljašky. Obecně, v současném vzorníku není uvedena 

terminologická jednotka „typičnost Nb“, a také proto nelze tento požadavek klubu akceptovat.  

Př. J. Jahoda, který Mbh králíky choval a dosáhl s nimi výrazných úspěchů v zahraničí, se 

věnoval tématice historie plemene. Připomněl, že v počátcích šlechtění Mbh ve speciálním 

klubu se pro zušlechtění prokazatelně používala další plemena (nejen Nb, ale i Kal, Du a jiná) 

a již tehdy se občas vyštěpil jinak zbarvený králík. To se v minimální míře děje i 

v současnosti a lze to považovat za projev určité vývoje plemene, které je relativně mladé 

(uznání Mbh bylo teprve v roce 1984). Předseda ÚOK př. P. Sirotek uvedl, že se stále nemůže 

zbavit dojmu, že jde o déletrvající projev rafinované formy msty vůči  členovi KCHK Mbh př. 

Bc. Melcovi, který má králíky na nejtypičtější úrovni. Podotkl, že př. Bc. Melcr jako jediný 

člen inkriminovaného klubu prezentoval svá tehdy vynikající zvířata na EV v Lipsku 2012. 

Co se druhého požadavku klubu – kodifikace tmavších (žádaných) drápů, tak s tím se 

všichni členové Standardové komise ztotožnili (hlasování: všichni pro). Na druhou stranu, byl 

to právě KCHK Mbh, který v minulosti žádal o větší benevolenci při hodnocení rohovinové 

barvy drápů. Standardová komise tedy schválila tento požadavek na vyzdvihování 

upřednostnění tmavěji zbarvených drápů, nicméně za současného předpokladu, že bude 

posuzována barva krycího srsti podle standardu. To především v kontextu, že pokud chce mít 

klub u Mbh tmavší drápy, povede to logicky ke generování jedinců s nežádoucím 

pesíkováním (stále aktuální vada, silně zakořeněná). Proto budou posuzovatelé králíků 

instruováni, aby sice upřednostňovali tmavší drápy, ale zároveň zřetelně odlišili zvířata, která 

nebudou mít čistě bílou barvu krycího chlupu.  

Hlasování ÚOK: všichni pro 

Usnesení K 15/1/9/2a: ÚOK CHK potvrzuje rozhodnutí Standardové komise (hlasování: 

všichni pro) ve věci změny standardu králíka Mbh. A sice: požadavek KCHK Mbh na 

penalizaci výrazného typu se zamítá. Druhý požadavek na preferování jedinců Mbh 

tmavšími drápy (přednost) se schvaluje, nicméně bude se současně brát vyšší hledisko na 

hodnocení celistvosti bílé barvy krycího chlupu. Platnost: od 1. 3. 2015. Zodpovídá: Ing. J. 

Blokeš (instrukce posuzovatelů na školení 28. 2. 2015) a tajemník ÚOK (zaslání dopisu 

zástupcům KCHK Mbh). Termín zaslání: do 28. 2. 2015. 

 

Druhým bodem jednání bylo hodnocení hlavy a uší u bílých plemen (albínů a leucínů) 

v rámci pozic. Platný vzorník v roce 2003 nastavil samostatné hodnocení hlavy + uší v 5. 

pozici oc. lístku u albínů a leucínů – avšak jen těch s normální srstí a vzpřímenýma ušima. To 

se nemění a zůstává platné. Problém je však u beranovitých plemen a rexů, kde se v 5. pozici 

hodnotila barva krycího chlupu a v 6. pozici pak barva podsady. Vzhledem k určité 

triviálnosti hodnocení bílé barvy a také vzhledem k přiblížení se evropskému standardu 

v tomto ohledu, dojde od 1. 3. 2015 ke změně (hlasování: všichni pro). V 5. pozici se u 

albínů a leucínů – beranů a rexů – bude hodnotit hlava + uši, zatímco 6. pozice bude 

vyhrazena pro posuzování bílé barvy krycího chlupu + bílé barvy podsady. To dá i větší 

prostor pro hodnocení hlavy + uší. U bílých angor a u saténových slonovinových králíků se 

situace nemění, vzhledem k tomu, že se v 5. pozici oc. lístku už hodnotí typické znaky těchto 

plemen. Posuzovatelé králíků s tímto budou seznámeni na nadcházejícím školení, podobně 

jako delegáti na ústřední konferenci. 

Hlasování ÚOK: všichni pro 
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Usnesení K15/1/9/2b: ÚOK CHK potvrzuje rozhodnutí Standardové komise (hlasování Stk: 

všichni pro) ve smyslu změny hodnocení hlavy + uší u bílých plemen králíků, s platností od 

1. 3. 2015. Hlava + uši se budou hodnotit v 5. pozici oceňovacího lístku nejen u 

dosavadních plemen BOA, ČA, Nb, He, ale nově také u ABbčo a ABbmo, FBbčo a FBbmo, 

MaBbčo a MaBbmo, ZBbčo a ZBbmo, BčoRex a BmoRex, ZbčoRex a ZbmoRex. To dá 

prostor pro detailnější hodnocení důležitých znaků. U těchto plemen se hodnocení bílé 

barvy krycího chlupu + barvy podsady se bude provádět v 6. pozici oceňovacího lístku. 

Hodnocení u bílých angor a saténových slonovinových králíků se nemění. Zodpovídá: Ing. 

J. Blokeš (instrukce posuzovatelů na školení a oznámení delegátům ústřední konference). 

Termín: 28. 2. 2015.  

 

Třetím bodem jednání Standardové komise bylo přehodnocení minimálního věku pro 

vystavování králíků na výstavách - jednotlivců. Dosud byl minimální věk králíka pro účast 

na výstavě 3 měsíce pro všechna plemena (hodnocení predikátem). Minimální věk do zařazení 

do kolekce byl 4 měsíce u zakrslých + malých plemen, resp. 5 měsíců u středních + velkých 

plemen. Ze zpětné vazby od posuzovatelů došlo k vyhodnocení, že takto vysloveně mladá 

zvířata se vystavují ve zcela zanedbatelné míře oproti starším králíkům. Ustanovení o 

minimálním věku 3 měsíců je staré desítky let a pochází z prvotních vzorníků a nemá 

v současné době své opodstatnění v praxi. Naopak – toto konkrétní kritérium našeho vzorníku 

je zcela ojedinělé průřezem spektra evropských chovatelských svazů a není příliš optimální 

vzhledem v současné době. Dalším důvodem pro změnu je ryze prozaické hledisko – např. na 

3 měsíčním králíkovi na výstavě posuzovatel není schopen přesněji posoudit určité zásadní 

znaky, které se vyvíjejí až později. Proto členové Standardové komise jednohlasně rozhodli 

(hlasování: všichni pro), že minimální věk pro klasifikaci (= účast na výstavě) bude 4 

měsíce u zakrslých + malých plemen, resp. 5 měsíců pro střední + velká plemena 

králíků. Což je vlastně totožný věk jako pro zařazení zvířat do kolekcí.  Mladší králíci 

než je toto nové ustanovení, nebudou klasifikováni (výrok: Neklasifikován, poznámka 

v pozici č. 1: Nízký věk). Posuzovatelé králíků o tom budou instruováni na nadcházejícím 

školení, podobně jako delegáti ústřední konference. 

Hlasování ÚOK: všichni pro 

Usnesení K 15/1/9/2c: ÚOK CHK potvrzuje rozhodnutí Standardové komise (hlasování StK: 

všichni pro) ve smyslu změny minimálního věku pro klasifikaci (= účasti) plemen králíků 

na výstavách ČSCH, s platností od 1. 3. 2015. Minimální věk pro účast (ať už jednotlivců 

anebo zvířat v kolekci) bude následující: 4 měsíce u zakrslých + malých plemen, resp. 5 

měsíců u středních a velkých plemen králíků. Králíci mladší, než je toto nové ustanovení, 

nebudou klasifikováni. Zodpovídá: Ing. Blokeš (instrukce posuzovatelů na školení a 

oznámení delegátům ústřední konference). Termín: 28. 2., resp. 1. 3. 2015. 

 

Posledním bodem jednání Standardové komise bylo přehodnocení udělování 

předpokládaného ocenění v rámci predikátu u mláďat. To je novelizace vzhledem 

k předchozímu bodu. Dosud se předpokládané body udělovaly rámci predikátu pouze u zvířat 

v kolekcích. Členové Standardové komise nevidí důvod, proč by se předpokládané body 

nemohly udílet také u i mláďat – jednotlivců. Členové jednání konstatovali, že ne vždy se 

podaří sestavit na prvních výstavách kolekci. Např. jeden jedinec může v mezičase před 

výstavou uhynout, tím je kolekce nekompletní a králíci byli hodnoceni jen predikátem bez 

bodového předpokladu. Proto Standardová komise rozhodla (hlasování: všichni pro), že se 

předpokládané body v rámci predikátů budou udílet nejen zvířatům v kolekcích (tj. jako 

dosud), ale také u jednotlivců. Dle předchozího nového ustanovení to bude tedy min. 4. 

měsíce u zakrslých + malých plemen, resp. 5 měsíců u středních + velkých plemen králíků. 
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Posuzovatelé o tom budou zpraveni na nadcházejícím školení, podobně jako delegáti ústřední 

konference. 

Hlasování ÚOK: všichni pro 

Usnesení K 15/1/9/2d: ÚOK CHK potvrzuje rozhodnutí Standardové komise (hlasování 

StK: všichni pro) ve smyslu změny udílení předpokládaných bodů u hodnocení predikátem 

u mláďat králíků; s platností od 1. 3. 2015. Předpokládané body se budou udílet nejen u 

mláďat v kolekcích (tj. jako dosud), ale také u mláďat – jednotlivců. Minimální věk 

takových mláďat: 4 měsíce u zakrslých + malých plemen, resp. 5 měsíců u středních + 

velkých plemen. Zodpovídá: Ing. Blokeš (instrukce posuzovatelů na školení a oznámení 

delegátům ústřední konference). Termín: 28. 2., resp. 1. 3. 2015. 

 

10.) Různé 

10.1 Příspěvky pro chovatelské kluby 

Př. T. Červinka předložil návrh na stanovení výše příspěvků, které by ÚOK CHK poskytovala 

každoročně klubům. Prioritou je podpora výstav celostátního formátu, nikoliv speciálních 

výstav. Na celostátních výstavách se nejvíce dokáže veřejnost seznámit s naší odborností a je 

tam nejlepší místo pro propagaci plemen i našeho králíkářství celkově. Po kratší diskuzi 

členové schválili návrh. Návrh počítá, že každý rok bude vyčleněna určitá částka, která se 

podělí dvěmi (budou se dotovat každý rok CVMK a CV). Tyto dílčí části se posléze podělí 

počtem králíků vystavených členy klubu (takový vystavovatel to zřetelně uvede v přihlášce na 

CVMK/ CV). Suma pro jednotlivé kluby se po konání výstavy poukáže na bankovní účet 

daných klubů a bude sloužit jako spravedlivá podpora jejich činnosti. Jedná se o maximálně 

průhledný a spravedlivý systém, který by měl vést ke zvyšování počtu a pestrosti našich 

celostátních výstav. Celkový roční výše vyčleněné částky bude každý rok schválena ÚOK 

CHK podle nastavených dispozic rozpočtu. To bude tedy příspěvek na činnost klubů obecně. 

Platnost se počítá již od CVMK 2015. Mimo tohoto příspěvku může ÚOK CHK rozhodnout o 

jednorázové podpoře zejména našich národních plemen králíků v rámci zahraniční propagace. 

Hlasování ÚOK: všichni pro 

Usnesení K 15/1/10/1: ÚOK CHK schvaluje návrh na přidělování příspěvku na činnost 

chovatelských klubů. ÚOK CHK každoročně podle dispozic rozpočtu navrhne celkovou 

částku. Ta se podělí dvěma (tj. polovina bude určena na CVMK, polovina na CV). Po 

uspořádání CVMK, resp. CV se každá tato dílčí část podělí počtem králíků vystavených 

členy chovatelských klubů (zřetelné vyznačení v přihlášce). Výsledná část příspěvku pro 

dané kluby se poté poukáže na jejich bankovní účty. Zodpovídají: členové ÚOK (vyčlenění 

každoroční celkové částky) a tajemník ÚOK (administrativa). Termín: průběžně. 

 

10.2 Stížnost na nevyplacení cestovného rozhodčí soutěže v Králičím hopu 

Tajemník ÚOK seznámil přítomné se zaslanou stížností př. Evy Černé z Broumova na 

neplnění závazků odpovědného pořadatele závodu Králičí hop. Př. Černá uvádí, jako že jakop 

rozhodčí dosud neobržela cestovní náhrady od př. Ing. Lady Krejčové-Šípové, tj. pořadatele 

soutěže v Kr. hopu v Chotěboři z roku 2013. V dopisu přikládá rozsáhlou dokumentaci a 

komunikaci s klubovými funkcionáři. Př. P. Sirotek a př. MVDr. M. Martinec k tomuto 

uvedli, že se jedná o vnitroklubový problém, možná potržený mezilidskými vztahy, s čímž 

ostatní členové jednoznačně souhlasili. Předseda ÚOK př. Sirotek zdůraznil, že ÚOK 

podobné případy narušených mezilidských vztahů  řešit nebude. Lze se domnívat, že vše 

bývá podníceno nepochopitelnou záští, nenávistí a špatnou komunikací mezi dotčenými 

účastníky. Připomněl, že ÚOK CHK je tu pro řešení odborných záležitostí, nikoliv 

narušených mezilidských vztahů. 

Hlasování ÚOK: všichni pro 
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Usnesení K 15/1/10/2: ÚOK CHK bere na vědomí stížnost př. Evy Černé z Broumova na 

neproplacení cestovních náhradou pořadatelem Králičího hopu př. Ing. Ladou Krejčovou-

Šípovou. ÚOK CHK důrazně připomíná, že neřeší podobné spíše mezilidské vztahy - a 

takové řešit nebude. Jedná se o vnitroklubový problém v Klubu králičího hopu. ÚOK 

ukládá řešit tento problém v rámci orgánů klubu – výbor, členská schůze a kontrolní 

komise, Klub předloží zprávu o řešení do 10. 11. 2015. Zodpovídá: tajemník (odpověď 

tazatelce a klubu). Termín: do 27. 2. 2015. 

 

10.3 Stížnost na hmotnost králíka 

Tajemník ÚOK přečetl dopis od př. Jaroslava Kubíka z Topolné. Na výstavě Náš chovatel 

v Lysé nad Labem 2015 zakoupil 1,0 Vss. Samec byl vystaven př. Navrátilem z Děčína a 

obdržel 95,0 b. Na oc. lístku měl napsáno 4,60 kg, nicméně po příjezdu z výstavy jej př. 

Kubík zvážil a měl pouze 3,75 kg. Př. Navrátil je ochotný k výměně, ale to př. Kubík 

vzhledem k vzdálenosti odmítl. Žádá proto ÚOK o vysvětlení jak k tomu mohlo dojít a přeje 

si, aby se udělala taková opatření, aby podobná věc znovu nestala jiným kupujícím. Členové 

Předsednictva se shodli, že je to problém komplexní. Nemůžeme posuzovateli nařizovat koupi 

digitální váhy, nicméně bylo konstatováno, že během poslední 5 let se tento potřebný fundus 

mezi posuzovateli rozšiřuje. Pořizovací cena většinou použité kojenecké digitální váhy se 

pohybuje od cca 500 do 800 Kč. Př. MVDr. Šimek připomněl, že jediné dva objektivně 

měřitelné exteriérové znaky při posuzování králíků jsou hmotnost a délka uší – to jsou 

situace, o kterých nemůže být diskuze. Přítomní se shodli na tom, že je to spíše problém 

vystavovatele, který uvedl prokazatelně mylnou hmotnost. Není povinností posuzovatele si 

každého králíka vážit – na to má sice právo, ale není to povinnost (pokud věří vystavovatelem 

uvedené hmotnosti). Ideální situací by bylo, kdyby si každý posuzovatel vážil každého králíka 

na výstavě, ale to nechceme nařizovat. Spíše k tomu spěje celkový současný trend a 

v budoucnu tomu tak stejně jednou bude. Př. D. Caithamlová uvedla, že má zprávy o 

obdobném problému u hodnocení BOA na CVMK Litovel-Nasobůrky 2014. Mimoto, bylo 

připomenuto ustanovení Vzorníku, že každý spolek musí mít k dispozici kontrolní váhu, 

pokud o to posuzovatel požádá. Posuzovatelé budou proškoleni o nutnosti možnosti převážit 

si králíka, u kterého si nejsou jisti hmotností uvedenou vystavovatelem. 

Hlasování Předsednictva: všichni pro 

Usnesení K 15/1/10/3: Předsednictvo sboru posuzovatelů králíků bere na vědomí stížnost př. 

Jaroslava Kubíka z Topolné na mylně uvedenou hmotnost. Posuzovatelé budou proškoleni 

o nutnosti přesněji hodnotit hmotnost. Zodpovídá: Ing. J. Blokeš. Termín: 28. 2. 2015.

  

10.4 Námět na školení posuzovatelů králíků 2015 

Tajemník přečetl krátký e-mail od zástupců KCHK Čm a Dl. Ti žáddjí proškolení 

posuzovatelů králíků v této věci na školení a ujednocecní názoru na tuto vadu. Členové 

Předsednictva se shodli na tom, že deformace zvukovodů je závažná, dědičná a rozšiřující se 

vada jak u nás, tak v zahraničí. Obecně se členové Předsednictva přiklání k přísnějšímu 

hodnocení deformace uší, kdy to postižené ucho nemusí být celé zarostlé, ale stačí výrazně 

patologicky tvrdá struktura ucha u kořene. Posuzovatelé s tím budou seznámeni na 

nadcházejícím školení. Poté by Standardová komise rozhodla o definitivní a zcela závazné 

změně náhledu na hodnocení deformace uší. 

Hlasování Předsednictvo: všichni pro 

Usnesení K 15/1/10/4: Předsednictvo sboru posuzovatelů králíků bere na vědomí 

připomínku u hodnocení deformace uší. Posuzovatelé budou seznámeni na nadcházejícím 

školení s posuzování této vady. Zodpovídá: Ing. J. Blokeš. Termín: 28. 2. 2015. 
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10.5 Přihláška do adeptského kurzu 

Tajemník ÚOK seznámil přítomné s přihláškou na adepta posuzovatele králíků od př. Pavla 

Gruncla z Klůčku, p. Žatec, okres Louny. Přihláška je sice řádně potvrzena, nicméně žadateli 

samotnému i podepsaným zástupcům ZO a OO unikla podstatná situace. A sice, že uchazeč 

musí obeslat min. 3 CVMK nebo CV (lze kombinovat). Až poté může být pozván k přijímací 

zkoušce. Př. MVDr. V. Šimek, koordinátor vzdělávání a vedení adeptů, uvedl, že současná 

forma regulí byla zveřejněna loni v časopise Chovatel a dále i na ústřední konferenci. Cílem 

bylo právě dát široce ve známost tyto nezbytné informace. Dále uvedl, že je velmi rád, že se 

uchazeči o kurz hlásí. Př. Gruncl má dosud absolvovánu pouze 1 CV (2014) a jakmile si 

doplní zbývající 2 CVMK/CV (lze vlastně během roku 2015) tak bude pozván k přijímacímu 

řízení již v roce 2016. Cílem tohoto ustanovení je, aby uchazeči prakticky prošli výstavami 

celostátního formátu, především vzhledem k pozdějšímu vybalancování jejich stylu 

hodnocení na těchto výstavách. Součástí schváleného nového Statutu posuzovatelů králíků je i 

nová jednodušší přihláška na adepta, ve které jsou přesně uvedeny požadavky, aby již 

nedocházelo k nedorozuměním. S tím seznámí př. MVDr. V. Šimek delegáty ústřední 

konference i posuzovatele králíků. 

Hlasování Předsednictvo: všichni pro 

Usnesení K 15/1/10/5: Předsednictvo sboru posuzovatelů králíků bere na vědomí přihlášku 

uchazeče o funkci adepta na posuzovatele králíků př. Pavla Gruncla z Klůčku, p. Žatec, 

okres Louny. V přihlášce je uvedena výstavnická účast na pouze 1 CV. Podle požadavku 

(viz článek v časopisu Chovatel 2014 a ústřední konference 2014) je nutné doložit celkem 3 

CVMK/CV (lze kombinovat). Po absolvování dalších 2 takových výstav (lze během roku 

2015) bude př. Gruncl pozván k přijímací zkoušce v roce 2016. Ostatní náležitosti přihlášky 

jsou v pořádku. Zodpovídá: tajemník ÚOK (dopis př. Grunclovi), př. MVDr. V. Šimek 

(instrukce delegátů ústřední konference a školení posuzovatelů králíků 2015). Termín:  

28. 2., resp. 1. 3. 2015. 

 

10.6 Žádost o příspěvek na klubovou činnost 

Tajemník přečetl žádost KCHK AS, kteří žádají prostředky na svou činnost – speciální 

výstavu. Členové uvedli, že na této schůzi byl již obecný bod přidělování finance řešen. 

Hlasování ÚOK: všichni pro 

Usnesení K 15/1/10/6: ÚOK CHK bere na vědomí dopis se žádostí KCHK AS o příspěvek na 

speciální výstavu. Chovatelské králíkářské kluby obecně budou dostávat každoročně 

finance spravedlivě podle účasti jejich členů na CVMK a CV. Členové ÚOK věří, že systém 

platný už od CVMK 2015 povede i k nárůstu AS na těchto celostátních akcích. KCHK AS 

bude s tím obeznámen dopisem. Zodpovídá: tajemník ÚOK. Termín: do 28. 2. 2015. 

 

10.7 Smlouva na pořádání CVMK 2015 Lysá nad Labem 

Tajemník přečetl smlouvu na pořádání CVMK 2015 na výstavišti v Lysé nad Labem. Provedl 

tam doplnění podle návrhu minulé schůze ÚOK. Především se jednalo, aby králíci byli 

umístěni v nové hale C. Starší hala A není z mnoha důvodů pro králíky zrovna nejlepším 

řešením. Př. Sirotek uvedl, že bude nutné zabezpečit, aby králíci měli dostatek slámy. 

Mimoto, př. MVDr. M. Martinec předložil písemně další připomínky (jsou přílohou tohoto 

zápisu). Tajemník tyto připomínky zapracuje do návrhu smlouvy a předloží návrh ke 

schválení na příští schůzi ÚOK. Definitivní schválení návrhu musí provést ÚV ČSCH a 

zástupci Výstaviště Lysá nad Labem, spol. s r.o. 

Hlasování ÚOK: všichni pro 

Usnesení K 15/1/10/7: ÚOK CHK ukládá zapracovat připomínky do návrhu smlouvy na 

pořádání CVMK Lysá nad Labem 2015. Zodpovídá: tajemník ÚOK. Termín: do 27. 2. 2015 
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(předložení na další schůzi ÚOK k potvrzení návrhu ze strany ÚOK CHK). ÚOK ukládá 

projednat s hlavním garantem zajištění dostatku slámy na výstavě. Zodpovídá: př. P. 

Sirotek. Termín: do 1. 9. 2015 

 

10.8 Uznávání plemenných chovů na roky 2016/2017 

Tajemník a dále př. MVDr. M. Martinec informovali o plánu konání uznávacího řízení na 

plemenné chovy (P-chovy) na CVMK Lysá nad Labem 2015 a CV Lysá nad Labem 2015. Př. 

P. Sirotek navrhl, aby se tam zcela výjimečně započítávaly i výsledky vystavovatelů z EV 

Metz 2015. Je to především v důsledků krytí termínů konání CV a EV o týden. Dále, př. 

MVDr. M. Martinec zhodnotil vyplácení příspěvků na veterinární péči u uznaných P-chovů. 

Provedl kontrolu účetních dokladů. Doporučil, aby vzhledem k limitovaným finančním 

prostředkům, bylo v budoucnu hrazeno především očkování proti myxomatóze a moru 

králíků. 

Hlasování ÚOK: všichni pro 

Usnesení K 15/1/10/8: ÚOK CHK schvaluje místo konání uznávacího řízení na plemenné 

chovy 2016/2017, a to: CVMK Lysá nad Labem 2015, CV Lysá nad Labem 2015 a nově i 

EV Metz 2015. Vlastní podmínky řízení se nemění. Zodpovídá: tajemník (aktualizace 

webu), př. P. Sirotek (informace pro delegáty na ústř. konferenci). Termín: 1. 3. 2015.   

Chovatelům P-chovů bude hrazeno očkování proti myxomatóze a moru králíků do výše 

přidělených prostředků určených na veterinární prevenci.   
 

10.9 Doporučené ceny králíků – doplnění plemene 

Př. MVDr. V. Šimek uvedl, že byl zpraven, že v doporučených cenách králíků (určeno 

především pro vyrovnání s pojišťovnou při krádeži zvířat doma) chybí plemeno Mbh. Je tedy 

nutno tam plemeno doplnit. 

Hlasování ÚOK: všichni pro 

Usnesení K 15/1/10/9: ÚOK CHK ukládá doplnit do doporučených cen králíků plemeno 

Mbh. (určeno především pro vyrovnání s pojišťovnou při krádeži zvířat doma). Zodpovídá: 

př. MVDr. M. Martinec. Termín: do 27. 2. 2015 

 

10.10 Upravení Registračního řádu králíků 

Př. MVDr. M. Martinec přestavil návrh Registračního řádu králíků (RŘK). Současný RŘK má 

několik zásadních nedostatků, které se rezultují v problémech, které ÚOK nedávno řešila 

(např. odpovědnost registrátorů, problém při posuzování plemen která mají více barevných 

rázů apod.). Navíc obsahuje několik ustanovení, která pozbyla aktuálnosti. Cílem nového 

návrhu je praktičnost, jednoduchost a jasnost. Návrh upraveného RŘK byl členům ÚOK 

rozeslán e-mailem před jednáním. Na schůzi se k němu členové vyjádřili kladně. Do 

budoucna můžeme uvažovat o zásadnějších změnách, jejichž návrh byl předložen písemně 

k diskusi, ovšem tyto by v případě shody byly možné v horizontu 3 - 5 let a vyžadovali by 

důsledné připomínkování.  

Hlasování ÚOK: všichni pro 

Usnesení K15/1/10/10: ÚOK CHK schvaluje aktualizaci nového Registračního řádu 

králíků, s platností od 1. 1. 2016. Delegáti budou s aktualitami seznámeni na ústřední 

konferenci. Zodpovídá: př. MVDr. M. Martinec. Termín: 1. 3. 2015. 

  

10.11. Statistika okresní, klubové a ústřední registrace 

Př. MVDr. V. Šimek připomněl ukládací usnesení z minulé ústřední konference. Tam bylo 

uloženo ÚOK CHK řešit problematiku každoroční statistiky registrace králíků. Př. Sirotek 

podotkl, že je to složitější problematika, kterou se, bohužel, nedaří již delší dobu vyřešit. 
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Vzhledem k tomu, že do budoucna bude mít tajemník ÚOK př. Vilhelm zkrácený pracovní 

úvazek, lze očekávat, že se administrativní situace v mnohém patrně nezlepší. Proto navrhl, 

aby každoroční statistiku okresní, klubové a ústřední registrace prováděl př. Jiří 

Jahoda. Ústředním registrátorem zůstává nadále př. V. Chmelík. OO ČSCH a chovatelské 

kluby budou posílat soupisy o hlášení registrace přímo př. Jahodovi. Ten je po zaevidování 

oskenuje a pošle tajemníkovi př. Vilhelmovi k administraci faktur. Členové ÚOK s tím 

jednohlasně souhlasili. 

Hlasování ÚOK: všichni pro 

Usnesení K15/1/10/11: ÚOK CHK bere na vědomí úpravu pracovního poměru tajemníka 

ÚOK př. J. Vilhelma. ÚOK CHK ukládá provádět každoroční sumarizaci a statistiku 

registrace králíků z okresní, klubové a ústřední registrace. Zodpovídá: př. Jiří Jahoda. 

Počínaje statistikou za rok 2014 (zasílání po 31. 3. 2015) budou OO ČSCH a chovatelské 

kluby zasílat roční soupisy o hlášení registrace králíků př. Jahodovi. Adresa pro zasílání 

poštou anebo e-mailem: Stromovka 13, 637 00 Brno-Jundrov, e-mail: kropenka@post.cz . 

Za informaci delegátům ústřední konference 1. 3. 2015 odpovídá př. Sirotek. 

 

11.) Diskuze a 12.) Závěr 

Vzhledem k tomu, že byl program schůze vyčerpán (diskuze proběhla u jednotlivých bodů), 

př. Sirotek ukončil jednání v 16,30 hod. 

 

 IV. – Tvorba a ověření zápisu 

 

Zápis zpracoval: MVDr. Vlastimil Šimek                                         Podpis: .................... 

Ověřovatel zápisu: MVDr. Miloslav Martinec                                          Podpis: ...................... 

Ověřování zápisu ukončeno a zápis poslán ke zveřejnění na web dne 24. 2. 2015. 

 

Příloha:  

Připomínky př. MVDr. M. Martince k pořádání CVMK. 

mailto:kropenka@post.cz

